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Referat fra møde i Det Nordjyske Diabetesnetværk 

Mødet blev afhold mandag den 18. december 2023 kl. 14.00 til 16.00. 

på NAU, mødelokale 1 

Der var rundvisning i Det Nye Diabeteshus fra kl. 13 til 14, og at deltagerne var begejstrede for det nye Di-

abeteshus. Der forventes, at der fra efteråret 2024 vil kunne afholdes møder i Det Nordjyske Diabetesnet-

værk i Diabeteshuset. 

Dagsorden: 

1. Velkomst v/Poul Erik Jakobsen. 

2. Nyt fra SDCN v/Charlotte Albeck. 

3. Blodsukkerapperater, - ”hvordan får vi udlevering af apparat og kommunens præferencer til hvilke 

apparater de vil give bevilling til, til at stemme overens, så ikke familierne bliver forvirrede"? v/ 
Rikke Nymark Hansen eller Astrid Brun Rasmussen(deltager på teams) 

4. Kort orientering vedr. SDCN’s femårs evaluering samt den SDC’ernes fælles evaluering v/Karin og 

Charlotte. 
5. Kort orienteringsrunde fra almen praksis, kommunerne, hospitalsmatriklerne samt Diabetes For-

eningens lokalafdelinger i Nordjylland. Hvad arbejdes med/hvad er i støbeskeen lige nu? v/alle. 
6. Forskning, opdatering v/Niels Ejskjær. 
7. Evt. 
8. Næste møde – der sendes en doodle ud til møderækken i 2024. 

 

 
Deltagere på mødet: 

• Formand: Poul Erik Jakobsen, Centerdirektøren i Steno Diabetes Center Nordjylland  

• Stabschef Charlotte Albeck, Steno Diabetes Center Nordjylland 

• Ledende Sygeplejerske Hanne Ravn, Steno Diabetes Center Nordjylland 

• Karin Bang Andersen, Patientforløb og Økonomi, Region Nordjylland  

• Klinisk Professor, Overlæge Niels Ejskjær, Aalborg Universitetshospital 

• Sygeplejerske, Børn og Unge, Line Hasselbalch, Aalborg Universitetshospital 

• Sygeplejerske Inger Vestergaard Kristensen, Aalborg Universitetshospital 

• Sygeplejerske Anne Jensen Severinsen, Regionshospitalet Nordjylland 

• Sygeplejerske, Børn og Unge, Anne Nielsen, Regionshospitalet Nordjylland  

• Overlæge, Børn og Unge, Lone Christina Jørgensen, Regionshospitalet Nordjylland 

• Repr. for Diabetes type 2, Dorte Hinzman, Diabetesforeningen 

• Repr. for Diabetes børn/Unge, Henning Thygesen, Diabetesforeningen 

• Repr. for Diabetes type 1, David Rasmussen, Diabetesforeningen 

• Faglig temakoordinator Charlotte Bjerregaard Nielsen, Brønderslev Kommune, Klynge Nord 

• Diabetessygeplejerske Palle Knudsen, Vesthimmerland Kommune, Klynge Syd 

• Ledende Sygeplejerske Jette Simonsen, Jammerbugt Kommune, Klynge Midt 

• Anne Husum Eld, Praksiskonsulenter 
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• Ad hoc repræsentation ved behov  

 

PLO orienteres via Camilla Donslund ved e-mail (dagsordener, referater mv.). 

 

Afbud: 

• Overlæge Mette Madsen, Børn og Unge, Aalborg Universitetshospital 

• Regionsrådsmedlem Gitte Bundsgaard, Region Nordjylland 

• Ledende Overlæge Torben Østergård, Aalborg Universitetshospital 

• Overlæge Tina Schou Andersen, Aalborg Universitetshospital (Farsø) 

• Sygeplejerske Anne Dorthea Muurholm, Aalborg Universitetshospital (Farsø) 

• Sygeplejerske Lone Volsgaard, Aalborg Universitetshospital (Thisted) 

• Overlæge Jenna Rosenqvist Ibsen, Aalborg Universitetshospital (Thisted) 

• Overlæge Berit Maria Linde, Regionshospitalet Nordjylland 

• Diætist Margit Oien Nielsen, Regionshospitalet Nordjylland 

• Mia Sindberg Skov-Madsen 
 

1. Velkomst v/Poul Erik Jakobsen. 
Poul Erik Jakobsen bød velkommen til årets sidste møde. 
 

2. Nyt fra SDCN v/Charlotte Albeck. 

Charlotte Albeck gav en status ift. SDCN herunder, at 5 års evalueringerne nu er færdige. Der har været 

en proces siden tidligt forår 2023, hvor de 5 steno centre i fællesskab har udarbejdet en fælles evaluering 

for centrene. Ligeledes har SDCN gennemført en lokal evaluering, som er godkendt på bestyrelsesmødet 

den 5. december 2023.  

 

Ellers har fokus være indflytningen til det nye Diabeteshus.  

 

Der er endvidere arbejdet på en ny brugerinddragelsesstrategi, hvor der er blevet arbejdet på den grafiske 

del. På den strategiske bane er der også sat strøm til den strategisk overligger ”Mit Diabehov”, hvor der er 

blevet arbejdet med diverse installationer. 

 

3. Blodsukkerapperater, - ”hvordan får vi udlevering af apparat og kommunens præferencer til 

hvilke apparater de vil give bevilling til, til at stemme overens, så ikke familierne bliver for-

virrede"?  

Line Hasselbalch gav en status ift. udlevering af apparater. Aalborg Universitetshospital, Børneafdelingen 

oplever to problemstillinger som familierne står i ift. udlevering af apparat herunder: 

- Hvilke blodsukkerapparater kan familierne få bevilget? Der mangler bevilling til en række børn. 

- Der er forskel fra kommune til kommune – og der spørges ind til, hvilke udbudsaftaler kommu-

nerne har? Som eksempel nævnes, at Aalborg Kommune har indgået en anden aftale med leve-

randør, så de nu er gået fra ReaMed til OneMed. 

 

Bevillinger hos kommunen, ændringer i forhold til tidligere: 

Familier oplever, at flere kommuner har opsagt kontrakten med REAMED som udbyder og overgår nu til 

Onemed som udbyder. 

Denne overgang har nogle forældre og diabetesteamet oplevet forvirrende og mangelfuld i forhold til orien-

tering om processen. Mange familier har ikke kunne bestille varer, hverken ved REAmed eller ONEmed. 

Mange oplever når de skal bestille varer, at de så ikke kan bestille de varer som de er oplært i/vant til at 

bruge ex. blodsukkerstrimler. Nogle familier er også stødt på, at der evt. bevilliges et andet blodsukkerap-

parat og at de ikke kan bestille strimler til deres eksisterende blodsukkerapparat eller ketonapparat. Det er 
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et problem, at hospitalet ikke ved hvilke blodsukkerapparater familierne kan få bevilliget strimler til. Når et 

barn indlægges akut med nyopdaget diabetes er sygeplejerskerne i døgnafsnittet oplært i et blodsukkerap-

parat, contour next one, som udleveres og undervises i. Ligeledes er børnenes netværk ex dagplejemor, 

vuggestue, skole og SFO personale m. fl. oplært i at bruge det, ved indlæggelsen, udleverede apparat. Det 

er vigtigt, at de kan blive ved at bestille strimler til det apparat som hospitalet udleverer.  

 Liste over hvilke kommuner, der bevilliger de varer hospitalet har som standardsortiment:  

 Aalborg: Ja  

Jammerbugt: Nej 

Rebild: ? 

Thisted: ? 

Vesthimmerland: Nej 

Der ønskes en opgørelse/et overblik ift., hvor mange kommuner, der bruger blodsukker apparater Contour-

plus. Derudover ønske opgjort hvad de enkelte kommuner har på deres liste? Det blev aftalt, at Line og 

Anne arbejder videre med dette og kontakter Diabetesforeningen, som vil kontakte de pågældende kom-

muner, hvor der opleves udfordringer. 

 

Socialrådgiveren på Regionshospitalet har sendt skrivelse ud til alle familier om at være opmærksom på 

skiftet til Onemed og om at sikre sig, at de kan bestille det de har bevilling på. Derudover har socialrådgi-

veren også taget kontakt til vores samarbejdskommuner og bedt dem oplyse om hvilke hjælpemidler de 

bevilliger.  

4. Kort orientering vedr. SDCN’s femårs evaluering samt den SDC’ernes fælles evaluering 

v/Karin og Charlotte. 

Charlotte Albeck orienterede vedrørende den fælles evaluering de 5 centre imellem. Karin Bang Andersen 

gav en orientering omkring SDCN’s lokale evaluering. Se vedlagte slides. 

 
5. Kort orienteringsrunde fra almen praksis, kommunerne, hospitalsmatriklerne samt Diabetes 

Foreningens lokalafdelinger i Nordjylland. Hvad arbejdes med/hvad er i støbeskeen lige nu? 
v/alle. 

Hanne Ravn oplyste, at der i det nye år vil være fokus på Mental helbred, og hvad der vil arbejdes videre 
med i SDCN. Derudover bliver der brugt meget tid på at forberede udflytning til de nye Diabeteshus, som 
fylder meget. På det grundlag forventes der ikke sat mange nye initiativer i gang inden udflytningen sker. 
 

6. Forskning, opdatering v/Niels Ejskjær. 
Niels Ejskjær gav en kort status omkring forskning. I de første 5 år leveår, er SDCN nået langt, og er kom-
met på samme niveau som de øvrige centre, hvis ikke højere på nogle områder. I løbet af de 5 år har 
SDCN formået at styrke sin position og udvikle diabetesforskningen på såvel nationalt som internationalt 
niveau. Konkret kan nævntes et højt antal publikationer, velgennemførte P.hd grader ligesom der er ind-
hentet mange forskningsmidler igennem de første 5 år. 
 

7. Evt. 
Intet. 
 

8. Næste møde – der er sendt en møderække ud for 2024. 
 


	Referat fra møde i Det Nordjyske Diabetesnetværk

